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Despre problema cainilor comunitari, a resurselor pe care le pune la dispozitie Clubul Prietenii
Animalelor, precum si ce solutii pot gasi sighetenii pentru a ajuta aceasta organizatie, ne ofera
mai multe detalii, Csernatoni Iosif, CPAS .1. Care sunt campaniile pe care le-a realizat pana
in momentul de fata Clubul Prietenii Animalelor din Sighet si care au fost rezultatele de
pe urma acestora?   Raspuns: Am intermediat
infierea a peste 100 de caini din adapost, respectiv am inceput o campanie de sterilizare, pe
care a trebuit sa o intrerupem din cauza fondurilor insuficiente. Am castrat din banii proveniti din
donatii un numar de 25 de caini. Speram sa reluam sterilizarile la anul. 
2. Cati voluntari exista in club si care sunt activitatile pe care le desfasoara? 
Raspuns:
Din pacate suntem foarte putini, 6 persoane care activam mai des: Cernatoni Iosif, Izsaky
Pamela, Silvia Helici, Kassay Etela, dna Rosca, Calina Cadeiu...ne mai ajuta :Adi Tantas,
domnul Vasile, Corina Petrovai. Principala activitate este ingrijirea cainilor din adapost (hraniti,
facut curatenie in boxe, asistenta medicala primara). 
  
3. Ce inseamna adoptia la distanta a unui caine si cat de utilizata este de sigheteni? 
Raspuns: 
Adoptia la distanta, permite oricarui iubitor de animale sa sustina financiar in fiecare luna hrana
unuia dintre catelusi. In acest moment sunt 3 cetateni car ne ajuta in acest mod. 
4. Spuneati pe site-ul dumneavoastra ca scopul clubului este de a atinge standarde
europene in materie. Care ar fi acestea si daca de la infiintarea acestui club ati reusit sa
le atingeti? 
Raspuns: 
Parlamentul European incearca sa impuna sterilizarea cainilor fara stapan 
(http://www.ziare.com/social/caini-vagabonzi/parlamentul-european-impune-sterilizarea-cainilor
-vagabonzi-1127134
). Noi dorim ca acest lucru sa se intample cat mai curand si la noi in Sighet cum s-a intamplat si
in Oradea, unde practic problema cainilor fara stapan nu mai exista (a fost rezolvata prin
sterilizare si returnare in teren). Deoarece am castrat 25 de caini, nu putem sa spunem ca
ne-am atins scopul, mai avem mult de lucru,d ar totusi consideram ca este un inceput bun. 
5. Ce ne puteti spune de actiunea voluntarilor de zi cu zi de a procura hrana pentru caini,
asa cum e precizat pe site-ul de socializare facebook?
Care sunt unitatile ce va ajuta sa va aprovizionati cu hrana? 
Raspuns:
Ne folosim de toate posibilitatile de a procura hrana, pe care o transportam cu propriile masini
la adapost. Este vorba de resturile alimentare care nu sunt potrivite pt consum uman. Aceste
"livrari" si toata activitatea de la adapost se fac in timpul liber al voluntarilor, deoarece fiecare
are un loc de munca, in mod benevol (fara niciun fel de compensatie financiara). 
6. Care este mesajul pe care doriti sa-l transmiteti acelor cetateni care doresc
eutanasierea cainilor vagabonzi care inca exista pe strazile orasului, printre blocuri? 
Raspuns:
Serviciul de gestionare a cainilor fara stapan din Sighet de 10 ani practica eutanasierea cainilor,
fara niciun rezultat. Solutia propusa de noi si-a dovedit eficienta in Oradea, Bucuresti (unde in
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urma sterilizarii a scazut considerabil numarul cainilor fara stapan). Cu totii dorim acelasi lucru,
sa nu fie caini pe strazi,doar ca noi propunem o solutie moderna si eficienta.
7. Cum poate comunitatea sa va ajute in actiunile pe care le desfasurati la clubul
dumneavoastra?
 Raspuns: 
In primul rand am avea nevoie de mai multi voluntari,care sa ne ajute in activitatea noastra.
Asta presupune o activitate de aproximativ 2 ore intr-o zi cand sunt disponibili. In primavara
dorim sa reincepem campania de sterilizare, pentru care vom avea nevoie de sponsorizari. Cu
aceasta ocazie ii si invitam pe cei care se ingrijesc de cainii din cartiere sa ne contacteze in
vederea unei colaborari. Pentru adapost orice lucru inutil din casa omului ca de exemplu haine
vechi, mobilier (din care se pot face custi),cratite,galeti ce nu se mai pot utiliza,sunt bine venite. 
Va multumim.
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